
 

 

Friluftsrådet Sydvestsjællands 2. bestyrelsesmøde d. 6. oktober 2021 kl. 18:00. 

Sted:  I ”Spejderhuset” Skovvejen 83, 4200 Slagelse 

Deltagere: Arne Kristensen, Jette Kruse, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær) 
Afbud/Ikke deltaget: Susan Jørgensen 

Vi startede med en tur til Studentersøen og til militærets øvelsesterræn og så skiltene 
med adgang forbudt. Der er tydeligvis en del at snakke med kasernens folk og Slagelse 
Kommune om, inden skiltningen er korrekt. Se billederne fra turen og aftenen her: 
https://photos.app.goo.gl/uZp5V3xaFXkDm2Gg7 

 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne valgt som ordstyrer  
 

2. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde 
Ingen kommentarer 
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 

4. Bestyrelsens arbejde 
a. Er vi kommet nærmere med at beskrive afdelingens formål? 

Pt. har vi formuleret dette og tygger lidt på at få formueret flere: 
i. forbedre faciliteter til friluftslivet 

ii. sikre at befolkningen har adgang og kendskab til naturen 
iii. Forslag: Være borgernes talerør overfor kommunerne og andre 

instanser i friluftsspørgsmål 
iv. Forslag: Være Friluftsrådets lokale repræsentant i kommunernes 

lokale råd 
b. Hvad gør vi med temagrupperne? 

Pt. har vi kun modtaget beskrivelse for en af temagrupperne 
Vi beder temagrupperne om at komme med et oplæg til en beskrivelse til 
julemødet, så vi kan skyde os ind på niveauet. 



Susan kontakter Aksel Leck Larsen omkring den mulige 
Naturpark/NaturNationalPark i det sydvestlige Slagelse. 

c. Forberedelse til lokalbestyrelsesseminar den 12.-13. november på Hotel 
Faaborg Fjord. 

i. Hvem deltager? Arne, Rolf og Gert 
ii. Kan vi få emner med på dagsordenen, f.eks. under et punkt med 

spørgsmål fra afdelingerne 
Aftalt at Rolf spørger Ida Svejgaard Smed (ids@friluftsraadet.dk) om 
nogle af disse emner er med på seminaret: 

1. Aktive i afdelingerne, foreninger/enkeltpersoner. Hvem gør 
hvad? 

2. Hjemmeside, nyt system. Vejledning til afdelingerne. Ønsker fra 
afdelingerne, f.eks. omkring Temagrupper og Nyheder 
Rolf spørger til status igen. 

3. Temagrupper – hvad gør de forskellige afdelinger for at få disse 
i gang 

4. Udlodningsmidler – hvad gør andre? 
d. Aftale om en snak om anvendelsen af vores afdelingsmail. 

Arne fortsætter med sin kommunescreening, dvs. at det fortsat er op til de 
kommuneansvarlige at screene for fritidsinteresser i egen kommune. 

e. Forberedelse af næste møde, hvor temagrupperne deltager. 
Se ovenfor. Vi fortsætter med betaling af julearrangementet som normalt. 
 

5. Aktuelle kommunale sager 
a. Slagelse Kommune 

i. Fokus på skovene i Slagelse Kommune. Meget positivt udbytte. 
ii. Jordfordeling i gang ved Nordskoven. 

 
b. Sorø Kommune 

i. Grønne spirer i Sorø, deltager vi i overrækkelse? 
Både flag og certifikat sendes direkte, så vi deltager ikke. Hvis vi skal 
deltage, skal vi via sekretariatet. 

ii. Grønt Forum. Meget tyndt besat møde, skuffende. 
iii. Gå nye veje – Rolf har indmeldt 2 tilfælde: 

1. Alsted stien. Kommune har sat en advokat på sagen for at finde 
en vej videre frem 

2. Adgang til Alsted Skov via Hejreskovvej 38, som nu også spærres 
af murbrokker 

iv. Samarbejde med Alsted-Fjenneslev lokalråd om stier og natur i forhold 
til den nye helhedsplan for lokalområdet? 

v. Offentligt møde og besigtigelse med Miljø- og Fødevareklagenævnet i 
Store Åmose omkring den supplerende fredning. 



Vedlagt noter fra mødet. Af relevans for FR er forslaget til ny sti langs 
Åmose Å og nye begrænsninger for adgangstidspunkter og ridning. 
 

c. Næstved Kommune 
i. Naturens Dag i Fruens Plantage og i Rådmandshaven med DN, DOF og 

Jægerforbundet – med helt fint besøg til trods for vejret. 
 

6. Aktuelle sager  
a. Omø Stålgrunde 

Susan har fremsendt et link til en artikel i Dansk Jægerforbund. Essensen er 
at et enigt Vildtforvaltningsråd på opfordring af Jægerforbundet indstiller en 
fredning af Omø Stålgrunde. Formålet er at sætte en stopper for den 
påtænkte vindmøllepark: ” Jægerforbund foreslår reservat ved Omø 
Stålgrunde. Se linket her: 
https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/dj-medier/nyhedsarkiv/2021/dj-foreslar-reservat-ved-omo-stalgrunde/ 

b. Skal vi deltage i valgkampen og profilere FR? Se mere herom på 
hjemmesiden. https://friluftsraadet.dk/friluftsliv-kv21 
Materialet ser fornuftigt ud og de kommuneansvarlige vil overveje om det 
kan bruges i arbejdet. 
 

7. Orientering 
a. Orientering fra diverse fora, herunder sekretariatet, REKU etc. 

i. Susan Jørgensen har været til sit første møde i Hjortevildtgruppen. Her var 
indstillingen lige p.t. at der er styr på bestandene – og at der ikke p.t. 
indstilles til ændring i jagttiden. 

b. Generelle orienteringer fra andre foreninger og dagligdagen 
i. Ny centerleder i Naturpark Åmosen pr. 1. oktober 2021: Ditte Staun. 

Der bliver meldt ud om at sekretariatet flyttes til Jyderup, en de facto 
adskillelse fra Besøgscenter Fugledegaard. 

c. REKU-møde. Møde med den nye direktør.  
d. Udlodningsmidler. Vi mangler flere oplysninger bl.a. om ansøgningen: ’ 

110972 - Sti ved Hundekilde Skov ved Sorø Sø’, som ellers lyder interessant 
nok. Herudover rammer sagen: ’ 111043 - Kongsgaard Aktivitetsbane’ 
forkert kommune. 
Rolf beder om yderligere oplysninger fra sekretariatet. 
 

8. Fastlæggelse af kommende møder 
6/12-2021, julemøde, hvor temagruppetovholderne deltager. Jørgen har sagt at 
der er ok for at anvende Sct. Georgs Gildernes hytte i Sorø og Gert Schjönning har 
sagt ok for at sørge for julemaden. 
1/2-2022 kl. 19:00 bestyrelsesmøde hos Rolf 
 

9. Evt. 



Slagelse d. 6/10-2021 kl. 2130. 

 


